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Op de eerste plaats mijn excuses voor de vertraagde beantwoording van uw brief d.d. 23 januari 2006. 
Deze vertraging komt voort uit de complexiteit van het proces van de totstandkoming van het Unesco-
verdrag. Niet alleen waren er 190 Unesco-lidstaten in uiteenlopende coalities betrokken, ook heeft de 
besluitvorming rondom rol en de juridische status van de Europese Unie in de onderhandelingen en in 
het verdere ratificeringproces veel tijd gevergd. Inmiddels is dit proces achter de rug en kan ik u goed  
informeren.  
 
De eerste stap in dit proces is eind oktober 2005 tot een goed einde gebracht met de adoptie van het 
Unesco-verdrag betreffende de Bescherming en Bevordering van de Diversiteit van Cultuuruitingen. 
Nederland was daarover tevreden, zoals u dat wellicht ook heeft vernomen uit het verslag van Unesco’s 
Algemene Conferentie dat ik november jl. aan de Tweede Kamer stuurde. 
 
De tweede stap in het proces startte begin 2006 toen de Europese Commissie de Lidstaten vroeg om 
toestemming om namens de Europese Gemeenschap te mogen toetreden tot het Unesco-verdrag. 
Nederland en de andere 24 Lidstaten van de Europese Unie gaven deze toestemming in de OJC-Raad 
van mei jl.  
 
De derde en laatste stap betreft nationale ratificatie van het verdrag. Deze laatste stap – die over het 
algemeen tussen 12 en 18 maanden duurt - is enkele maanden geleden in gang gezet. Uitgangspunt 
van Nederland is daarbij zorgvuldigheid.  
 
Naar aanleiding van een interdepartementale analyse wordt er vooralsnog vanuit gegaan dat ratificatie 
van het Unesco-verdrag geen implementatiewetgeving behoeft. Aanvullend advies is gevraagd aan de 
Nationale Unesco Commissie over de betekenis van het verdrag voor Nederland. Begin december 
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wordt het advies verwacht. In het vervolgtraject zal, zoals te doen gebruikelijk, de Raad van State 
toetsen of het verdrag al dan niet implementatie behoeft. Als het advies van de Raad van State luidt dat 
implementatie niet nodig is, dan ben ik van plan het Unesco-verdrag ter stilzwijgende goedkeuring voor 
te leggen aan de Staten-Generaal. 
 
Ratificatie zou zomer 2007 een feit kunnen zijn, mits er geen implementatiewetgeving nodig blijkt te 
zijn. Dat betekent echter nog niet dat Nederland dan op dat moment al partij is bij het verdrag. Finland, 
als voorzitter van de Europese Unie, heeft namelijk de EU-Lidstaten verzocht hun akte van toetreding 
niet zelfstandig bij de Unesco te deponeren maar deze in bewaring te geven bij het secretariaat van de 
Europese Raad. Het Raadssecretariaat verzamelt de aktes van de EU-Lidstaten, inclusief die van de 
Europese Gemeenschap, en stuurt deze als één pakket door aan de Directeur-Generaal van Unesco. Op 
dat moment treden Lidstaten en Gemeenschap collectief toe tot het verdrag.  
 
Een afschrift van deze brief stuur ik aan de griffier van de vaste commissie voor Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschap van de Tweede Kamer der Staten-Generaal. 
 
Ik hoop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
 
De minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 
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